

Autisme Ungdom
Hovedbestyrelsesmøde 20/05
Referat



Autisme
Ungdom

Referat af Hovedbestyrelsesmøde den 20/05-2023

Dagsorden:

- Velkommen
- Formalia.
- Gensidig orientering.
- Forventningsafstemning
- Regler og retningslinjer opdateringer
- Nye udvalg
- Sommerferie 2023
- HB møder
- Parazute
- Skvulp festival
- Opdatering Borgernes talerør
- Evaluering af Årsmødet + Årsmøde 2024
- Eksklusions Dokument
- 1 til 1 samtaler
- Evt.

Deltagende til mødet fra punkt 1-2: Angelina, Anne, Anton, Amalie, Emma, Emil, Emilie, Hanne, Jonas, Mads, Maia, Mars, Naja, Silke, Sofie og Tobias

Deltagende til mødet fra punkt 3-15: Angelina, Anne, Anton, Amalie, Emma, Emil, Emilie, Hanne, Íris, Jonas, Mads, Maia, Mars, Naja, Silke, Sofie og Tobias

Punkt 0. Velkommen

Angelina byder velkommen

Alle deltagende tager en runde, hvor de introducerer sig selv.

Punkt 1. Formalia

Valg af dirigent: Emilie og Silke

Valg af referent: Angelina og Emil.

Dagsorden godkendt

Punkt 2. Gensidig orientering

Silke fortæller at det meste hvad hun har lavet siden årsmødet, har sine egne punkter. Silke og Naja var på idærtskonference og konstaterede at det var noget Silke er mere passioneret omkring, men

de lærte en masse og ellers hvis man vil vide mere, så tjek hendes kalender. Hun har også brugt på at planlægge livværksfondens pris og planlægge folkemødet

Naja fortæller at hun har deltaget i Sikon, og idrætsmødet i Aalborg. Derudover har hun været en del af planlægning mm. ift vores årsmødet. Hun er blevet brugt en del tid på planlægning ift. sommercamp, hun har bl.a. fået færdiggjort de 10 H'er og sorteret i vores nuværende ting, samt lavet indkøbslisten ift hvad der skal indkøbes. Derudover har hun brugt tid på søgning af midler, mest ift. handicappujlen og kigge nærmere vores andre projekter. Dette er nok et område hun nok kommer til at prioritere mere fremadrettet. Ift. lokalafdelinger er der ikke sket det store, hun sparre stadig i det omfang der er behov for. Hun har planlagt at assistere både i Nordjylland og Midtjylland, der er planlagt endnu et møde ift til sønderjylland og det går efter planen. Hendes indtryk er at det går stille og roligt ift sjællandsafdelingerne, dog er der stadig nogle problematikker. Men det er bl.a. blev afholdt en vellykket tivolitur. Ellers har hun desværre brugt noget tid på at være syg igen.

Angelina fortæller at hun har været fokus på bank og sætte den nye hovedbestyrelse op. Hendes område er primært økonomi og projektledelse og det er det hun som regel fokuserer på. Hun har ellers bare fokuseret på at få lavet meget forarbejde til at hun tager på læseferie fra den 28. maj til og med 12. juni, så skal hun også på youth acadmey og undervise i Budapest og skal muligvis også afsted til september igen.

Punkt 3. Forventningsafstemning

Angelina fortæller at hun fremover ønsker primære kontakt over e-mails, da hun kan bedre tage stilling derover. Derudover, så skal booking til overnatning og udlæg for transport sendes til Emilie Hun fortæller om at hun vil opsætte strammere deadlines, så der er alle husker og svarer.

Amalie fortæller spørg om man kan gøre opmærksom på mailen vis discord.

Naja fortæller at er også det er der er strikse deadline, for at daglig ledelse tidsplan ikke skrider, så vi kan nå det hele uden det bliver for stor en byrde.

Silke fortæller at vi har regler eller retningslinjer for politiske ting, som man skal følge og at man kan tjekke de politiske papirer for hvad man må og ikke må som alment hovedbestyrelsesmedlem, da det er anderledes, end hende, som forperson. Hun anbefaler også man kun skriver inden for arbejdstid og brug ikke Messenger som primær kontakt, især ikke til Angelina

Naja opsummerer Angelina formulering og hvis man vil have DL til at tage stilling til noget, så skal det være over mail. Hun fortæller også at vi skal italesætte det når, vi oplever problematikker og vi generelt italesætter når der er brud på grænser. Hun fortæller også man kan altid spørge de andre HB-medlemmer, fordi dem der har siddet her i længere til og kan hjælpe.

Silke fortæller at hun har en mere kaotisk kommunikationsstil, men hun primært kan fås fat på via. mail, og hun justerer efter hvad man tager hensyn til HB's kommunikationstider.

Emilie forslår at hvert 3 til 4 måned at lavet fast tjek ind, for hvordan komminkationstider er overholdt og om der er noget der er skredet.

Hovedbestyrelsen enstemmigt for forslaget.

Punkt 4. Regler og retningslinjer for AU

Angelina fortæller om reglerne for at sidde i HB, enten som menigt medlem eller som suppleant, jf. bilag 1. Bilaget er blevet gennemgået til et intromøde, men bestyrelsen får lige en hurtig gennemgang.

Punkt 5. Nye udvalg

Angelina præsenterer fordeling af de nye udvalg og hvem der sidder hvorhenne i forhold til de ønsker som hovedbestyrelsen har afgivet.

Punkt 6. Sommerferie

Angelina fortæller omkring retningslinjerne for Sommerferie og forklarer at det første vi skal, er at stemme om vi skal holde lukket i uge 27, 29 eller 27, 29 og 30

Silke argumenterer for at vi skal holde lukket i alle 3 uger fordi især for at Naja og Angelina kan holde ferie.

Naja fortæller at hun er imod at holde lukket og det er fordi vi består primært af frivillige kræfter og det er her vores frivillige har mulighed for at give det ekstra

Emil spørg til antal af vagtdage

Sofie, fortæller at holde åben i uge 30 grundet vores EU-tur

Mars spørg til refusioner

Silke svarer at det må man gerne, men pegene vil først sendes efter sommerferien.

Emilie stiller forslag om internt åbent og ekstern lukket, så webshop, hovednummer og SoMe er lukket.

Emma fortæller at hun støtter Emilies forslag, men hun syntes det skal mere internt lukket, så det er kun åbnet for EU projektet.

Anne støtter Emmas forslag.

Emilie trækker sit forslag tilbage og støtter Emmas forslag.

Emma forslag om lukket for alt undtagen EU-tur er enstemmigt vedtaget

Sommerferie vagtplan bliver herefter fordelt

Punkt 7. HB møder

Angelina fortæller at hun ikke vil have mulighed for at deltage til mødet den 25. juni og stiller derfor forslag om at rykke til den 17. juni, her vil Silke dog ikke kunne deltage og de vil gerne lade det op til hovedbestyrelsen og bestemme hvad der er bedst

Hovedbestyrelsen debatterer frem og tilbage om en anden dato hvor alle i DL kan, men dette lykkes ikke.

Der er lige antal for 17. juni og 25. juni

Der er flest suppleanter der kan den 25. juni, og derfor bibeholdes datoen.

Daglig Ledelse, stillet ændringsforslag om at rykke HB mødet fra den 18. november til den 25. november, grundet galla er den 18. november.

Forslag enstemmigt vedtaget

Yderligere stilles der forslag om HB møde fysisk den 20. januar, 2. marts online, 6. april fysisk og næste hyggeweekend ligger den 3 til 5 maj.

Hovedbestyrelsen debatterer muligheden for at rykke HB hygge weekend til en alternativ weekend, men kommer frem til dette ikke er muligt

Hovedbestyrelsen godkender de yderligere datoforslag.

Punkt 8. Parazute

Silke fortæller, at parazute er en som en hjerteløber for det psykiske helbred. Man vælger selv sine pårørende, og man tracker hvordan man har det mentalt. Parazute sender her en besked til pårørende omkring at tjekke op på personen. Hun fortæller at de har tilbudt et partnerskab på et års gratisabdomenet.

Emma spørg hvad de forventer af os

Silke forklarer at det reklameringen og at vi fortæller vores medlemmer.

Mars fortæller lidt det lidt smush omkring psykologer vs. pårørende.

Sofie fortæller at hun syntes det lyder meget godt, men kan være lidt bekymrende for hvordan det fungere det.

Maia fortæller at man skal ekstra for psykolog

Silke forklarer det er 300 kr. om måned

Forslaget er igennem med 7 for, 3 imod og 1 blankt

Punkt 9. Skvulp Festival

Silke fortæller om Skvulp festival og at hun har brug 2-3 mennesker mere

Emma kan den 9. juni og Anne vil helst den 10. juni

Íris og Mads er interesseret, men skal tjekke deres kalender.

Punkt 10. Opdatering Bogernes Talerør

Silke fortæller omkring projektet og fortælle om at der skal holdes demonstrationer i helst 1 i hver kommune frem til efteråret. Hun har aftalt at vi står som medunderksriver som foreningen og kontakte går igennem Silke og at informere om hvornår der vil være demonstrationer og giver muligheden for at evt. holde en demostation. De første demostation er den 28. maj i 10 forskellige byer.

Punkt 11. Evaluering Årsmøde 2023 + Årsmøde 2024

Angelina fortæller at Administrativ udvalg stiller forslag om at holde Årsmøde fra den 20 til 21 april i Comwell Kolding, hvis muligt.

Hovedbestyrelsen godkender enstemmigt

Naja fortæller hun er enig med Angelina i hendes udtagelser. Især med en advarsel om at der var så mange parkeringspladserne var fyldt. Hun ønskede også at vi havde haft muligt at gå ind og tage mad, før de andre, så der ikke var så meget kaos og larm. Men den gode mad

Sofie syntes det rigtigt godt over det hele. Det eneste var at man ikke kunne åbne dørene, og at maden var lidt kaos fordi vi var så mange, men ellers en hyggelig dag.

Silke fortæller at syntes det var en god tone, også selv vi ikke var enig. Folket var gode til at holde tidsplanen, det var mest lokationen af spisesalen og selve information omkring stillerummet, var meget begrænset og hvor det var. Hun ser virkelig frem til overnatning til næste år

Emma fortæller hun syntes det var godt der var offentligt transport og det gik lige ud. Der var gode toiletfaciliteter og hun syntes de var rigtig søde, til at vise os i den rigtige retning. Hun var også glad for der var en mappe hver, og at det var drikkevarer. Det var også lidt svært at hører i sådan et stort lokale. Maden havde heller ikke et skilt for sig selv, men i stedet et samlet sted. Hun syntes også at stemmeblanketterne skulle være anderledes

Emilie fortæller hun er meget enig

Amalie syntes at det der kunne være bedre, var at bordopstillingen, så ingen sidder med ryggen, men at farvekoderne var godt til stemmeopkrækning, og der manglede lidt socialisering.

Mars fortæller at de er glade for at vi vælger et solsikkehotelet næste år. De syntes også at vi skal huske navneskilte og forklarer det armbåndet til næste år

Anton fortæller at han er meget enig, men at lyden i rummet, hvor vi skulle spise, var ikke særligt godt og det var svært at hører andre mennesker

Mads fortæller at det var godt møde. Det eneste er at vi kan sidde på en anderledes måde og få en mikrofon, så det er man kan hører hvad der bliver sagt og lidt retningslinjer for hvor man skal stå når man skal fremlægge sig selv. Evt. farvede papirer med medlemsnummere på. Bedre grøn farve til den grønne. Han fortæller også der ikke var særlig godt opladermuligheder oplyst om og gerne have det fortalt til at starte med. Han støtter også overnatning. Han tænker evt. navnskilte med pladser til folk og at han støtter op om socialisering til årsmødet.

Emil fortæller at grønne parer skal være mørkere og bedre klima, og generelt kritikpunkter som allerede nævnt.

Maia fortæller at mange tingene er allerede sagt og er meget enig med tingene.

Tobias fortæller at kan være lidt problemer i forhold til energi og transport.

Íris fortæller at hun foreslår at vi har en icebreaker til at starte med, hvor man evt. kan nævne fællesinteresser. Hun foreslår også at blive bedre til at trække andre mennesker ind og den bedste måde at kunne pladserne, er i række format og personligt er for overnatning. Hun foreslår også at lave noget evt. samkørsel til Årsmødet, så det er nemmere at komme hen på stedet for Årsmødet. Hun foreslår også at snakke med alle inden møde, beviste omkring støjniveau og en

forventningsafstemning omkring støjniveau og det var varmt. Papirer farverne kan give forvirring hvis man fx er farveblind. Papirerne på toilettet, kunne have været mere miljøvenligt og lyset i lokalet var personligt meget stærkt for hende.

Emil foreslår at enten efter den første eller andel efter årsmødet, så er der hygge arrangement. Derudover ønsker der også en bagdør, så man trækker sig ud igennem lokalet og oplysninger om døren er her.

Silke fortæller at hun foreslår at have noget open mic om aftenen til mødet, hvor man kan fortælle tingene og det var dem der havde lyst.

Hanne fortæller at hun syntes der manglede et stillerum. Hun havde også et ønske om bedre skiltning og at de ting vi informere om, også bliver understøttet af symboler og bruge en time timer, til pauserne, så det er mere visuelt for folk.

Emma fortæller at det ville være godt at finde i starten, hvor der ville skulle tages billeder hende, så det nemmere og der ikke skabes kaos.

Punkt 12. Eksklussionsdokument

Angelina fortæller at hovedbestyrelsen allerede har tidligere gennemgået dokumentet i detaljer og dette dokument, men oplæser de væsentligste detaljer.

Hovedbestyrelsen enstemmigt godkender eksklussionsdokumentet

Punkt 13. 1 til 1 samtaler

Angelina fortæller om 1 til 1 samtaler og giver mulighed for man kan booke dem under punktet, så man ikke glemmer det.

Punkt 14. evt.

Alle siger tak for et godt møde

Angelina M. S. Mortensen